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GLASILO OKRAJNEGA ODBORA OF KRŠKO

Člani Osvobodilne ironte v našem 
okraju so volili 97 odstotno

99 vaških odborov je volilo 100%.
Pri volitvah sekretariatov osnovnih front

nih organizacij v okraju Krško je ponovno 
dokazalo tisoče frontovcev predanost poli
tiki fronte, ki pod vodstvom Partije gradi 
socializem.

člani Fronte na Senovem so se s prosto
voljnim delom dobro pripravili na volitve v 
sekretariate osnovnih frontnih organizacij. 
Na Dolskem so se obvezali na predvolivnem 
sestanku, da bodo s prostovoljnim delom 
popravili cesto iz Srebotnega v Dolsko. Na 
da« volitev so ob pol 8. uri zjutraj prišli na 
volišče na Senovem mladinci predvojaške 
vzgoje korporativno volit. Za njimi pa je 
prišlo 200 rudarjev z godbo, s tem so iz
kazali svojo odločno voljo prispevali k iz
gradnji socializma z dvigom produkcije pre
moga. Vaški odbor Reštanj pri Senovem bo 
organiziral nove študijske krožke in organi
zirali bodo prostovoljne delo ori napeljavi 
vodovoda.

Najbolj se je izkazal ori volitvah sektor 
Artiče, kjer je 18 vaških odborov OF volilo 
do 17. ure 100%. Drugi najboljši sektor je 
Brežice in potem sektor Senovo—Rajhen- 
bterg.

V Dobovi bi lahko volitve veliko bolje iz
padle, če bi si krajevni aktivisti zadali 
malo več truda, da bi na prcdvotivruh sestan
kih po vaseh seznanili članstvo OF o vseh 
današnjih nalogah fronte in o pomenu voli
tev. Dobro sta se pokazala tov. Merslavič 
in Žifcert. Hribovski vaški odbor Vrbje-Vrtača, 
kjer iso vsi voiilci vključeni v OF ni imel 
do zadnjega dneva pred volitvami nobenega 
pred votivnega sestanka, kar so zakrivili za
dolženi aktivisti. V soboto zvečer so organi
zirali pred votivni sestanek in postavili naj
boljše kandidate v sekretariat i>. drugi dan

so prišli vsi skupno na volišče člani OF in 
LMS ter volili 100% v 30 minutah. Vaški 
odbori OF Slinovce, Brezje in Žabjek si maso 
postavili novih sekretariatov, če hočejo, da 
ne bodo ostali med najslabšimi vasmi v 
okraju, si naj vzamejo za vzgled vaški odbor 
Vrbje—Vrtača. Gotovi člani Fronte so se 
tudi slabo pokazali v Vel. vasi, zato je osta
lo članstvo vzelo šestnajstim članom OF iz
kaznico, ker so se izrazili, da jim fronta ni 
potrebna.

Pri udeležbi na volitvah so še najslabše 
pokazali vaški odbori OF Brege, Drnovo in 
Vihre, nekaj odgovornosti nosijo tudi kra
jevni aktivisti, zaradi slabega političnega 
dela, V Bregah so dopustili, da so prišli na 
kandidatno tisto trije nečlani OF, v vaškem 
odboru OF v Brezovici sta bili izvoljeni v 
sekretariat Krejan Marija in Martini Milka, 
katere pa same niso prišle na volitve, pre
pričani smo, da imenovani tovarišici, ki ni
sta prišli na volitve, prav gotovo tudi ne 
bosta nič delati v sekretariatu, zato je nuj
no, da jih članstvo OF na Brezovici razreši 
in si postavi na njihova mesta najboljše 
člane OF.

Na splošno sc je tudi širila parola »kdor 
gre na volišče volit, ta glasuje skupnost«, 
s katero so hoteli nekako splašiti mase. Da 
pa ljudstvo ne naseda več reakcionarnim 
parolam, so nam dokaz nedeljski rezultati 
volitev in pa to, da se je zopet vključilo 
večje število na novo v članstvo OF n. pr. 
na Senovem se je na novo vključilo 102. v 
P ajbenburgu 50. v Sv Petru 63, v Zg. Su
šiti 22 itd.

Tako bo Fronta številčno in organizacij
sko še bolj trdna dočakala velike kongresne 
dni.

Mladina pred svojim IV. kongresom
Kakor vsa mladina Slovenije, tako tudi 

mladina krškega okraja z vso nestrpnost
jo in velikanskim delovnim poletom ter z 
izvršenimi predkongresnimi obveznostmi 
pričakuje svoj IV. kongres LMS.

Tudi iz našega okraja 'bodo šli delegati, 
ki so bili izvoljeni na zadnji mladinski 
konferenci na ta za vso mladino zelo va
žen in zgodovinsko pomemben kongres — 
kongres mlade generacije slovenskega na
roda.

Mladina krškega okraja bo delegate, ki 
jo bodo na kongresu zastopali pozdravila 
s kongresno štafeto, na katero se priprav
ljajo vsi aktivi. S štafeto bo naša mladina 
vasi in šol prinesla pozdrave in naročila 
delegatom, kateri jih bodo ponesli na IV. 
kongres LMS. Mladi rudarji iz Senovega 
bodo štafeto, ki bo tekla prav iz jame, 
prinesli poleg pozdravov kongresu tudi 
darilo za IV. kongres LMS. Tako torej vi
dimo, da bo prav vsa mladina tako kmeč
ka, šolska, kakor tudi delavska, pozdravila 
svoje delegate, jim izročila pozdrave kon
gresu in naročila naj delegati povedo kon
gresu, kaj je mladina krškega okraja že 
napravila za dobrobit skupnosti in da na
ša mladina noče zaostati za ostalo mladino 
Slovenije, temveč hoče biti v prvih vrstah 
mladih borcev — graditeljev srečnejše bo- 
bodočnosti in zvesti pomočnik Partije, 
pod katerim vodstvom se vzgaja in bori 
in se bo borila za dosego svojih ciljev, t. j. 
■za zgraditev socializma.

Kongresne štafetne proge dne 4. aprila 
t. 1. peljejo mimo sledečih aktivov:

1. štafetna proga Bizeljsko—Videm, kre
ne- iz Bizeljskega ob 16. uri in pelje preko 
Stare vasi' (Bizeljsko), Globokega, Artič, 
Starega grada, Stare vasi (Videm) na Vi
dem kamor prispe ob 19. uri

2. štafetna proga Senovo—Videm, kre
ne iz Senovega ob 17.30 uri in pelje preko 
Rajhenburga na Videm, kamor pride ob 
19. uri.

3. štafetna proga Brežice—Videm, kre
ne iz Brežic 17.30 uri in pelje do mostu, 
kjer se priključi štafeta iz Čateža, nato 
krene dalje preko Krške vasi, Skopic, Vi
her, Brege in prispe na Videm ob 19. uri.

4. štafetna proga Kostanjevica—Videm, 
krene iz Kostanjevice ob 17. uri, na Kri
žaju se „pridruži Šutna in Sv. Križ ter Vel. 
Mraševo, pelje preko Mal. Mraševega, Kalc, 
Pristave, Vel. Podloga, Leskovca in pride 
na Videm ob 19. uri.

5. štafetna proga Cerklje—Videm (priso
stvuje JA), krene iz Cerkelj ob 17.45 uri, 
pelje preko Zasapa, Drnovega in prispe na 
Videm ob 19. uri.

Okrajni komite LMS Krško poziva vse 
aktive, da se temeljito pripravijo na to 
štafeto in da z množično udeležbo na šta
feti še enkrat dokažemo, da čutimo do 
svoje mladinske organizacije globoko lju
bezen in dolžnost v delu za srečno -bodoč
nost nas mladih.

Ustanovljena je ekonomija v Šoštanju
Že nekaj dni brnenja traktorskih motor

jev in lesketanje plužnih desk na polju 
okoli Boštanja, drobljenje in rahljanje ro- i 
dovtitne zemlje, nam naznanja, da se je na 
Boštanju dogodilo nekaj novega.

Kaj se je dogodilo ne bo treba dolgo ugi
bati. Zavedajoč se uspehov skupne obde
lavo zemlje se je 14 članov zadružnikov KZ 
Boštanja združilo in dne 28. marca 1949 
ustanovilo zadružno ekonomijo. Zadružniki

so si postaviti delovni odbor, naredili plan 
setve, porazdelili si delo po skupinah in ta
koj pričeli z delom.

Ekonomija obsega trenutno le 12 ha ob
delovalne zemlje. Kot pridni zadružniki bo
do na tej zemlji s smotrno in intenzivno 
obdelavo dosegli izboljšanje donosa, kar bo 
pomenilo izboljšanje življenjskega standar
da posameznega zadružnika.

Ekonomija ima več različnih strojev za

Mladma, 
tekmujmo
po ogledu 
najboljših 
ga svoj IV. kongres LMS

Kmečki aktiv Pruinja vas
ima redne študijske sestanke, na katerih 
študira in diskutira o zadružništvu in 
kmeeko-obdelovalnih zadrugah. Prav prid
no delajo tudi s pionirji. Imeli so z njimi 
sestanek, na katerem so predvsem govorili 
o vzgoji in tiku Titovega pionirja. Udar
niških ur so napravili v času predkongres
nega tekmovanja 410. Poleg tega pa so še 
očistili 500 sadnih dreves in postavili nov 
mladinski aktiv v Vrtači. Aktiv je tesno 
povezan z vsemi organizacijami, še poseb
no pa s partijsko celico, katera pa nudi 
mladini vso pomoč. Največ zaslug pri delu 
mladinske organizacije v Prušnji vasi pa 
ima sekretar aktiva tov. Stipanič Martin, 
ki z velikim čutom odgovornosti dela in 
pravilno usmerja delo mladine v Prušnji 
vasi.

Mladinci internata 
Celuloze Videm
so napravili v predkongresnem tekmova
nju že 592 prostovoljnih delovnih ur. Ima
jo vsak dan redne politične preglede, pri 
katerih sodelujejo vsi mladinci. Imeli so 
šest političnih predavanj po programu. Iz
dali so tudi šest stenčasov. Sodelovali so 
pri Prešernovi proslavi in dali nekaj točk. 
Kavno tako so odigrali šahovski turnir: 
Internat Videm : Krško in zmagali z re
zultatom 12:7 za internat.
Srednješolski aktiv 
Brežice • gimnazija
se pridno pripravlja na Siovensko-hrvatski 
mladinski kulturno-prosvetni festival. Z 
ozirom na to, da bodo letos v Brežicah di
jaki 8. razreda prvič polagali veliko matu
ro, je dala mladina brežiške gimnazije po
budo, da se organizira Siovensko-hrvatski 
kulturno-prosvetni mladinski festival, ka
teri bi bil posvečen predvsem polaganju 
prve velike mature.

Mladinka Zavor /Unica 
iz aktiva Obrež-Jesenice
se tudi zaveda svoje dolžnosti. — Ko so 
se izvajale volitve v osnovna vodstva akti
vov LMS je bila tovarišica Anica izvolje
na za pionirskega voditelja, da odgovarja 
kot mladinka za vodenje in vzgojo pio
nirjev. Tov. Anica je sprejela to nalogo, 
poverjeno ji od mladinske organizacije z 
vso resnostjo in globokim čutom odgovor
nosti. Anica ima vedno s pionirji sestanke, 
jih uči in vzgaja v ljubezni do Partije, tov. 
Tita in svoje domovine, vliva jim patrio- 
tično domovinsko zavest in jih vzgaja v 
,prave in odločne Titove pionirje.

Za vestno delo s pionirji in izvrševanju 
predpostavljenih nalog je bila tov. Anica 
izvoljena na okrajni konferenci za dele
gata na IV. kongres LMS, kjer bo tudi po
vedala, kako je treba delati in vzgajati 
naše najmlajše.

Mladina rudnika Senovo
je s prihodom tovariša Štocin Staneta 
svoje delo poživela in pričela delati bolj 
s čutom odgovornosti in organiziranjem 
nastopov tako v samem rudniku kot v in
ternatu, gimnaziji -n trgu V rudniku so 
postavili tri nove aktive im tako bo imela 
mladinska organizacija večjo možnost 
vzgoje in kontrole nad delom in življenjem 
mladih rudarjev.

Aktiv LMS šutna
je tudi eden najboljših. Pritegnil je v orga
nizacijo 3 nove člane. Temeljito so preštu
dirali statut LMS in sodelovali pri pro- 
s’avi 8. marca. Ustanovili so mladinsko 
knjižnico, katera šteje 40 knjig in raznih 
brošur. Celoten aktiv se je vključil v kme
tijsko zadrugo.

Pionirji iz Bučke pozivajo vse pionrske odrede 
Slovenije na tekmovanje za 1. maj

Pionirji in pionirke odreda »Maršala Tita« 
na Bučki zbrani na izrednem sestanku dne 
28. marca 1949. smo pregledati vse obveze, 
ki smo si jih zadati v času tekmovanja za 
IV. kongres LMS. Ugotoviti smo, da smo 
vse obveze izpolniti, v nekaterih točkah 
smo plan celo presegli.

Na sestanku smo sprejeli sklep, da bo
mo nadaljevali s tekmovanjem še naprej 
za 1. maj, tako, da bomo tudi ta praznik 
delovnega ljudstva pričakati z lenimi rezul
tati. Mi pionirji iz Bučke pa istočasno, ko 
sprejemamo tekmovanje v našem odredu, 
napovedujemo in pozivamo vse pionirske od
rede v Sloveniji na tekmovanje, obenem pa 
prilagamo naš plan tekmovanja.

1. Naša prva naloga bo učenje. Učni us
peh bomo dosegli 80%. V ta namen bomo 
voditi 320 preglednic za učni uspeh, za 
vsakega pionirja posebej. Učni krožki v 
katere so vključeni vsi slabi pionirji bodo 
delovati redno. Tudi interesni krožki mo
delarski, dramatski, recitacijski, pevski in 
šahovski, bodo imeli svoje redne tedenske 
sestanke. Izboljšati bomo obisk pouka v

obdelavo na primer kosilnik, sejalnik, trier, 
okopalnike itd. V najkrajšem času pa si še 
nabavi nekaj vprežne živine, kar jam bo 
nadomestilo mnogo delovne sile.

Vzgled zavednih zadružnikov naj bodri 
vse one zavedne zadružnike, ki že, in one, 
ki si bodo v skupnosti izboljšati življenje. 
Onim pa, ki se ne morejo iznebiti stare mi
selnosti, pa naj bo vzpodbuda, da se dvig
nejo iz zaostalosti našega gospodarstva, kar 
pa je možno samo v socialističnem gospo
darstvu.

V. in IV. četi na 95%, v III. in I. četi na 
90% in v II. četi, ki je najslabša v obisku 
na 80%. Tako, da bo skupni obisk na kon
cu tekmovanja 90%.

2. Kulturno prosvetno delo:
a) Izvedli bomo dve proslavi za 
27, april in za 1. maj.
b) Izvedli bomo dva Zbofa: Simboli 
Zveze pionirjev in Naši pesniki in 
pisatelji.
c) Pevski zbor se bo naučil dve novi 
pesmi. Dramatski krožek se bo naučil 
eno igrico. V kulturno-prosvetno delo 
bodo vključeni vsi pionirji.

3. Fizkultura:
Osemdeset pionirjev je vključenih v 

telovadni vod. Vsi se bodo naučiti zarjatko. 
Izvedli bomo šest tekmovanj »Med dvema 
ognjena« in štiri šahovske turnirje. Na novo 
bomo ustanoviti strelski krožek.

Razno:
a) Pri zadružnem domu bodo napravili 
400 prostovoljnih ur.
b) Nakopali bodo 3 m” peska za po
sipanje šolskega dvorišča.
c) Nabrali bodo 50 kg stekla, 100 kg 
železa in 20 kg kosti.
d) 20 pionirjev je vključenih v vrtnar
ski krožek. Vsi ostati bodo sodelovali 
pri zbiranju zdravilnih zelišč in pri uni
čevanju koloradskega hrošča.
e) Gojiti bomo zajčke, kupili bomo dve 

zajki do 1. maja.
f) Narediti bomo dva izleta in tri eks
kurzij e.
g) Tedensko bomo imeli politični pre
gled, takoj, da bomo tudi na tekočem 
glede politične situacije pri nas doma 
in v svetu.
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Naš okrai napreduje« zadružništvu™ 
ustanovljena je prva KOZ

V lanskem letu je bilo ustanovljenih 50 
kmetijskih zadrug v našem okraju s pospe
ševalnimi obsegi to je, živinorejski, polje
delski, lesni sadjarsko-vinarski, trgovinski, 
strojni in kreditni.

Naloga živinorejskih odsekov je, da dvig
nejo živinorejo do predvojne višine. Prema
lo je bilo pažnje od strani KZ, ker so do
puščale, da so se klala teleta, katera so bila 
sposobna za rejo.

Poljedelski odsek naj bi s svojim posve
tom zbiral borce za višji hektarski donos, 
pospeševal in izboljšal kmetijstvo. Tudi v 
tem pogledu je bilo veliko premalo storje
nega.

Lesni odseki se sploh niso hoteli v pre
teklem letu odzvati nalogam, češ da ni
majo sposobnih ljudi.

V letošnjem letu je stvar povsem drugač
na. Imamo 23 delujočih odsekov, od katerih 
so najbolj agilni v KZ: Raka, Krška vas, Vel. 
Dolina, Zabukovje. Naj se še ostale KZ zgle
dujejo po njih.

Letni plan je dosegla KZ Krško. Mnogo je 
odvisno od zanimanja od samega odbora 
KZ tako, da ni delo prepuščeno samo usluž
bencem, kateri pa nimajo nikjer nobene 
podpore.

Nujno je, da pri izvrševanju planskih na
log priskoči na pomoč tudi KLO, da skup
no rešujejo pereče probleme. Tudi v pogle
du sadjarstva v našem okraju je nastalo 
kritično vprašanje, kapar San-Jose je na
padel polovico našega okraja, najbolj pa v 
Globokem, Artičah, Kapelah, Bizeljskem, 
Raki in Brežice okolica.

Bila je nujna potreba, da se je pričelo ob
vezno škropljenje in čiščenje drevja, toda 
ugotoviti moramo, da se poedine KZ niso 
hotele lotiti tako važnega reševanja nalog.

V Kapelah kjer je skoraj 100% okužba, 
se je upravni odbor KZ na svojih sejah po
svetoval, ali bi najeli dobovsko ekipo, ka
tero je organizirala KZ v Dobovi, ali bi or
ganizirali lastno v Kapelah.

Pohvaliti je treba v tem pogledu KZ Do
bovo, katera je organizirala ekipo na pobu

do tovarišice Vebletove in na ta način oči
stila in poškropila 100%, pravtako Artiče, 
Brežice-okolica, druge pa le počasi napre
dujejo.

Stari odbori KZ so se le preveč brigali za 
trgovsko poslovanje, vzrok, da je to najbolj 
donosno in najlažje, a za druge odseke so 
se le malo zanimali. Vprašanje ljudi za te
čaj bodočih funkcionarjev KZ je bilo zelo 
težko in je še sedaj. Izgovarjajo se frontne 
organizacije, da nimajo .primernih ljudi, ka
tere bi poslali na tečaj itd. Po drugi strani 
pa ugotavljamo, da od 465 tečajnikov v Ro
gaški Slatini so najboljši krški, katerih je 
32 to je, novih revolucionarnih ljudi, kateri 
bodo lahko ogromno koristili z ozirom na 
socialistično rekonstrukcijo kmetijjstva in 
samih KZ.

Ob njihovem prihodu in zaključku tečaja 
jim iskreno čestitamo. Po vseh vaseh in hi
šah se danes govori o zadružništvu. Kaj, za
kaj, in kako? Ni delovne sile, in dovolj 
vprežne živine in še vse drugo prihaja na 
dan, ko se pogovarjamo o obdelovalnih za
drugah.

Če hočemo zgraditi boljšo bodočnost na
šemu delovnemu ljudstvu, je edini izhod, da 
istopimo strnjeno v obdelovalne zadruge, 
kjer je bodočnost našega kmeta.

Lep primer imamo v KLO Vel. Podlog, 
kjer so že ustanovili KOZ v katero so pri
stopili 4 kmetje, katerih ni strah pred bo
dočnostjo. Z veseljem pripovedujejo o svoji 
novo ustanovljeni zadrugi ter planirajo plan 
setve, živine ter skupno bomo reševali vsa 
vprašanja, pravi žena zadružnika Drašlerja. 
Sin zadružnika Unetiča mora takoj v kme
tijsko šolo, so odločili. Z veseljem poslušaš 
njihove razgovore, kateri so v duhu časa. 
»Vsem bomo pokazali, kaj zmore skupna 
obdelava«: je njihovo geslo. Brez dvoma bo 
tudi ljudska oblast podprla zadrugo z in
vesticijskimi krediti ter ji nudila pomoč y 
strojih, semenih, z umetnimi gnojili itd.

Tudi drugod se ,že pojavljajo taki primeri, 
zato ,je potrebno, da frontne organizacije po
magajo KZ ustanavljati KOZ.

Osmi marec —
dan uspešnih tekmovanj naših žena

Mnogo žena je v času tekmovanja za 
8. marec izpolnilo svoje obveznosti. Tako 
so v tem času napravile 2180 prostovoljnih 
delovnih ur, 30 žena pa se je na novo vklju
čilo v študij OF. Pridobile so 135 novih na
ročnic za »Kmečko ženo« in 70 članic v 
organizacijo AFŽ. Žene vaškega odbora Raj- 
hemburg so v času tekmovanja zbrale 11.500 
din zaostale članarine OF. Žene vaškega od
bora Videm pa so v času tekmovanja or
ganizirale napeljavo elektrike v DID in 
zbrale prostovoljne prispevke 16.200 din za 
DID. V Boštanju so žene postavile aktiv za 
rejo kuncev, v Pišecah pa aktiv za ko-koš- 
jerejio.

Žene vaških odborov v našem okraju so 
se zavedale velikega pomena praznika že
na to je 8. marec ter so povsod, kjer je bila 
možnost prostora, organizirale proslave, ka
terih je bilo v vsem okraju 35, povsod pa 
je bala udeležba polnoštevilna. Žene iz Kr
škega so na proslavi 8. marca obdarile par
tizanske matere in vdove. Tudi žene iz va
škega odbora Globoko so na proslavo pri

tegnile mnogo žena, kjer so pogostile par
tizanske matere in vdove.

Posebno priznanje moramo dati ženam iz 
Kostanjevice, ki so pripravile proslavo 
8. marca, katere so se udeležile tudi žene 
iz sosednjih KLO v takem številu, da je 
bila dvorana prenapolnjena in je moralo ce
lo nekaj žena ostati zunaj. Po referatu, ki 
ga je podala tov. Pisanski Antonija so pio
nirji prikorakali na oder in so ji za njeno 
požrtvovalno delo poklonili knjigo »Muče- 
niška poit« ter šopek cvetic, obenem so se 
zahvalili ženam za trud, ki so ga vložile za 
obdaritev otrok pri novoletni jelki. Pri or
ganizaciji proslave so se dobro pokazali; 
predsednica, Pisanski Antonija in članice 
Mavsar Frančiška in Gajšek Stana, pri pev
skih točkah je pomagal kot pevovodja tov. 
Gajšek Stanko. Po proslavi so priredile ča
janko, kjer so se žene razživele. Vse pro
stovoljne prispevke, ki so jih žene zbrale 
ob 8. marcu, so poklonile pionirski organi
zaciji in za zadružni dom, ter s tem do
kazale, da gredo po poti, ki jo nam naka
zuje OF pri izgradnji socializma

Vzroki slabega odkupa živine
Predno se dotaknemo vprašanja odkupa 

živine se moramo seznaniti z važnostjo pre
skrbe našega delovnega ljudstva z mesom. 
To se vidi še bolj v naših industrijskih cent
rih, ki pridejo v prvi vrsti v poštev v tej 
preskrbi, a jim ne moremo nuditi potrebne 
količine, ker se po nekaterih KLU-jih iz
krivlja linija odkupa živine. Krivda posa
meznih KLO-jev je v tem, ker niso pristo
pili z vso resnos tjo 'k razbit ju plana odkup a 
živine. Preveč so vztrajali na principu, da 
bi s planom pri velikih kmetovalcih zajeli 
vso niihovo živino ter se jim je plan zdel 
nedosegljiv.

Kot na primer na KLO Studenec sta de
lala razbitje plana v glavnem tajnik in 
predsednik ter sta od predpisane količine 
38.000 kg razbila samo na 25.000 kg za kar 
eta obremenila gospodarsko močnejše, do- 
aim srednjih nista dovolj obremenila. Če 
primerjamo, da je KLO Raka lahko pravil
no razdelil 58.000 kg, bi tudi na Studencu še 
lahko ostalih 13.000 kg razdelili, sicer je 
KLO Studenec po prebivalstvu manjši, po
seduje pa dovolj veliko število živine, tako, 
da bi v sorazmerju z Rako lahko oddali 
predpisano količino.

Podoben primer je na KLO Sv. Duh, kjer 
-so od predpisanih 24.000 kg razbili na seji

odbora le 19.000 kg. Pri razrezih so neka
teri KLO delali večje napake, tako, da so 
manjše kmete bolj obremenili kot pa moč
nejše, na primer KLO Brege je Bogolin 
Martinu iz Mrtvic, ki poseduje 6 ha zemlje 
predpisal 300 kg živine, a Pirc Mihetu, 
Mrtvice 21, ki poseduje 18 ha zemlje, pa 
niso predpisali oddaje živine.

Tudi v Senušah niso naredili dobrih raz
rezov odkupa živine. Repatriirancu, ki se je 
pred kratkim vrnil iz Francije, je KLO pred
pisal 135 kg obvezne oddaje in postavil rok 
do 30. marca t. 1. Imenovani kmet ima pa 
samo kravo s teletom, če bi sedaj takoj dal 
kravo, bi ostal brez živine, pripravljen pa 
je do jeseni zrediti prašiča v višini predpi
sane teže, toda na KLO pa do sedaj niso 
našli razumevanja, da bi mu podaljšali rok, 
ter predpisali kmetu v bližini, ki ima 8 
glav živine in ni za prvo tromesečje nič 
obremenjen.

Da bi se krila potreba preskrbe delovne
ga ljudstva z mesom v prvem tromesečju 
tega leta, bi moralo biti odkupljeno 304.000 
kilogramov govejega mesa, kakor je tudi 
predvideval letni plan odkupa. Od gornje 
številke je plan realiziran za 160.298 kg to 
je 52,72% odkupa v prvem tromesečju. Na 
tej razliki tiči vzrok neredne preskrb^ z

mesom in izvira od velike večine velikih 
kmetovalcev, katerih stanje živine v prime
ru s predvojnim stanjem je zelo majhno. 
To pa iz njihovega malomarnega gospodar
stva oziroma gospodarjenja, katerega lahko 
brez bojazni pripisujemo sabotaži. Nadalje 
mora naše delovno ljudstvo gledati te sa
boterje jih smatrati za svoje razredne sov
ražnike, ker ti skušajo škoditi s svojim sa
botiranjem na ta način, da bi z oviro pre
skrbe oziroma obvezne oddaje posameznih 
artiklov, zbudili pri njih nezaupanje v iz
vedbo našega petletnega plana.

Če bi vsi kmetovalci izpolnili plan odku
pa živine v prvem tromesečju kot so v KLO 
Dobova, ne bi bilo takšne razlike pri reali
zaciji plana. Ponekod nosijo odgovornost tu
di KLO, kot na primer Brežice-okolica, kjer 
še danes niso izdane odločbe kmetovalcem 
tako, da isti še danes ne vedo, koliko bodo 
sploh morali oddati v letu 1949 govejega 
mesa. Od 59 KLO v okraju je 25 KLO-jev 
dostavilo odločbe kmetovalcem in brez 
dvoma, da bodo ti KLO-ji zadostili oziroma 
dosegli plan odkupa v prvem tromesečju.

Če hočemo, da bomo izboljšali plan od
kupa živine je nujno, da se KLO-ji malo 
več opirajo na predvojno stanje živine, da 
obremenijo v prvi vrsti tiste, ki danes iz 
špekulantskih ciljev he redijo toliko živine 
kot so pred vojno, drugič pa, da se ustvarja 
diferenciacija na vasi.

Spomladanska setev
Pomlad prihaja v deželo in z njo številne 

naloge, katere ima za izvesti naše kmetij
stvo v gospodarskem letu 1949.

Trenutno stoji pred nami ena izmed naj- 
večjih nalog, to ie spomladanska setev V. 
drugih Ljudskih republikah je že spomla
danska kampanja v polnem teku. Traktorji 
obračajo vlažne sloje zemlje, katera čaka 
setve. Pri nas je tudi setev v razvoju, ven
dar še ne v tistem teku kot bi morala biti. 
Kajti od pravočasne setve zavisi tudi pride
lek. Potrebe delavskega razreda po živil
skih artiklih so ogromne. Zaradi tega sku
šamo doseči čim večji in boljši pridelek. 
Večji pridelek pa je odvisen od mnogih fak
torjev, kateri vplivajo na strukturo zemlje. 
Kot najvažnejši od teh so: dobro pripravlje
na, pognojena in zrahljana zemlja, pravo
časna setev, kvalitetno seme ter smiselno 
in načrtno gospodarstvo. •

Krajevni ljudski odbori so razbili plan 
spomladanske setve na posamezna gospo
darstva. Toda ne zadostuje samo planirati, 
ampak tudi plan dosledno izvesti. Morda pri
de komu na misel planirano je, sedaj >"e pa 
zadeva rešena. Toda vemo, da je še dolga 
pot od plana do pridelka.

Morda komu ni jasno, čemu sejemo danes 
več industrijskih rastlin kot pred vojno. Po
trebe po maščobi so večje kot kdaj koli 
prej. Število delavstva narašča, kupna moč 
se veča. Kmetijstvo, katero je ravno tako 
odvisno od industrije kot ostalo, mora dati 
na razpolago surovine, katere industrija pre
dela v koristne artikle.

Glede dobrega semena se ne pojavljajo 
več take težkoče koit v minulih letih. Vemo 
pa to, da bomo imeli vsako leto več bolj
šega semena, katerega glavni proizvajalec 
je socialistični sektor.

Malo teže je s semenskim krompirjem 
posebno kvalitetnim in sortno čistim. Naše 
domače sorte so se izrodile, zato moramo 
v bodočih letih proizvesti boljše seme. Da
nes pa rešujemo probleme pomanjkanja se
menskega krompirja z vršičkanjem istega.

Kakor vsa ostala dela je važna za plan
sko gospodarstvo točna evidenca o poteku 
setve. Evidenca odkriva napake pri setvi in 
sabotažna dejanja.

Zato naj velja pravilo: »Kakšna setev, ta
ka žetev!«

Kaj lahko ugotavljamo v zvezi za izvrši
tev 100% spomladansko setvijo od KLO-jev.

Več KLO-jev ni to nalogo razumelo kot 
eno najvažnejših. Ker so plane, ki so jih do
biti od kmetijskega poverjenika držati v svo
jih mapah, namesto, da 'bi jih razbiti na vasi 
in potom masovnih sestankov na posamezna 
gospodarstva. Ti plani so ležali tako dol
go dokler niso uslužbenci kmetijskega po
verjeništva sami s KLO-ji plane razbili. Po
sebno slabe odnose so pokazali KLO-ji Vel. 
Podlog, Vel. Dolina, Senovo, Rajhenburg, 
in tako dalje.

Z ozirom na važnost planov v kmetiistvu 
v letošnjem letu nosijo odgovornost KLO za 
100% izpolnitev spomladanskega setvenega 
plana.

Zaradi tega je nujno, da KLO-ji in mno
žične organizacije pokrenejo vse potrebno 
za izvedbo planskih nalog, v kmetijstvu. Če 
hočemo to doseči, je potrebno sodelovanje 
in kontrola na vasi in vse nepravilnosti, 
ki bi se pojavile odpraviti. Množične orga
nizacije morajo voditi odločno borbo proti 
vsem tistim, ki bi iz špekulantskih namenov 
sabotirati pri planu, setvi in sicer, da jo ne 
obdelajo, ati pa posejejo s krnskimi rastli
nami

Čas je še, da vse zaostanke in nepravil
nosti popravimo, vložimo vse sile za zmago 
pri izvedbi spomladanske setve.

V Lončarjevem dolu 
so zaključili 

izobraževalni tečaj
Meseca decembra preteklega leta se je 

ustanovil v Sevnici izobraževalni tečaj, Ker 
pa vkljub dobri volji s strani tamkajšnjega 
učiteljstva in množičnih organizacij mladina 
ni našla pravega razumevanja m ni pokazala 
prave želje po izobrazbi, zato se je pričeti 
in slabo obiskani tečaj v Sevnici po freb 
tednih zaključil predčasno.

Na pobudo tov. .Ahačiča šolskega upravi
telja v Sevnici in aktiva LMS v Lončarje
vem dolu, posebno njegovega sekretarja tov. 
Košoroka se je ukinjeni tečaj v Sevnici pre
nesel v Lončarjev dol, kjer je vaška mla
dina pokazala dosti več zanimanja za izo
brazbo kot pa ona v Sevnici. Dokaz temu je. 
da se ga je udeleževalo 100%. Tri ati celo 
štirikrat tedensko se je zbralo k študiju 32 
mladincev in mladink iz Lončarjevega dola. 
ki so z velikim zanimanjem slediti pouku. 
Posebno so se tečajniki zanimali za pouk v 
kmetijstvu, zadružništvu, živinoreji, zgodo
vini NOB in ekonomiki v 5 letnem načrtu 
Pokazali so pa tudi mnogo volje za izpo
polnitev splošnih predmetov, tako sloven
skega jezika in računstva.

V začetku našega tečaja so s-e pojavile tu
di različne neprilike, tako vprašanje pro
storov, razsvetljave in kurjave. Prvi pro
blem smo premagali tako, da smo se zado
voljili s tesno sobo na krajevnem odboru 
zadovoljili smo se prav tako tudi s petro
lejsko razsvetljavo, drva so pa prinašale 
mladinke kar s seboj.

Šele ob taki priliki se vidi kaj zmore dob
ra volja. Ravno tako pa se tndi opazi, koli
ko bi bil vreden zadružni dom v vasi v ka
terem bi našli mladinci in vse ostale mno
žične organizacije svoj drugi dom.

Predavat so hodili trije učitelji iz Sevnice 
in pa živinozdravnik. Vsi predavatelii so 
vložili v svoja predavanja veliko truda, ka
terega pa jim sigurno ni žal, saj so tečaj
niki bili hvaležni poslušalci. Navzoči so bili 
tudi starejši ljudje, .posebno kadar je pre
daval tov. živinozdravnik Mohor. Skratka, 
ves potek tečaja je bil zelo uspešen.

Dne 19. marva smo tečaj zaključili. V 
programu imamo še izlet na bližnjo kmečko 
obdelovalno zadrugo. Radi bi se sami pre
pričali o delu in se pobliže seznaniti z njo. 
To bomo storiti v najkrajšem času.

Visi tečajniki se prav lepo zahvaljujemo 
učiteljem in živinozdravniku ,iz Sevnice, ki 
se niso ustrašili 3 km dolgega pota in ,so 
pravilno razumeti željo in potrebo po zna
nju in izobrazbi naše kmečke mladine. Že
leli bi, da se tečaj nadaljuje tudi drugo leto. 
Vtisi in znanje, ki smo ga na tečaju prido
biti, bomo prenesli na našo najbližio oko
lico in s tem pomagati čimprej izgraditi so
cializem na vasi.

Delo na
zadružnih domovih 
bo vsak čas oživelo

Ko smo pričeli z agitacijo pri gradnji 
zadružnih domov v letu 1948, smo v tem 
pogledu naleteli na velike težave z ozi
rom na pričetek konkretnega dela. V letu 
1949. je to vse drugače. Po vseh gradiliščih. 
ki so v planu, se pripravlja ves potreben 
material, ki ga lahko dobimo iz lokalnih 
virov in sedaj v zimskem času. Zaradi te
ga _se pojavljajo primeri, da gotovi kraji 
hočejo ravno tako si zgraditi zadružni dom. 
Tak primer je v KLO Skopice. Na sestan
ku, ki so ga imeli v Skopicah, so sami za
družniki sklenili, da bodo gradili v letu 
1949. svoj zadružni dom. Ker jim ni bila 
jasna organizacijska pot, so postavili tri
člansko delegacijo, katera je prišla na 
okrajno upravo za gradnjo zadružnih do
mov, da dobi potrebne informacije in si 
zberejo načrt, ki bo odgovarjal njihovim 
potrebam. Okrajna uprava je takoj nudila 
v tem pogledu pomoč, dala potrebna na
vodila in zbrali so si načrt, da bo odgo
varjal za njihove potrebe.

Mnogo naših kmetov je prišlo do pre
pričanja, da bo zadružni dom koristil za 
gospodarski in politični dvig vasi, zaradi 
tega je v letošnjem letu delo na tem polju 
veliko olajšana V kolikor na nekaterih 
gradiliščih delo ne poteka tako kot je po
treba, n. pr. Videm, Šmarje, je krivda 
predvsem zato odgovornih funkcionarjev, 
posebno političnih in zadružnih. Delega
cija iz Skopic katera prihaja tedensko na 
okraj po informacije obljublja, da bodo 
napeli vse sile za izgradnjo svojega doma. 
če bo okrajna uprava nudila pomoč v ma
terialu, ki ga Iz lokalnih virov ni mogo
če dobiti. V tem pogledu je bil sklep okraj
ne uprave, da bo posebno pozornost pola
gala pri nabavi materiala za tista gradi- 
lišča, ki so agilna in kažejo voljo, da si 
zgradijo dom, ki bo služil v splošno ljud
sko korist.
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Ob vsaki priliki poudarjamo, kako je 
vhžen petletni plan, gradnja težke indu
strije kot elektrifikacije in mehanizacije, 
ne smemo ob tej priliki pozabiti na dvig 
strokovnega delavskega kadra, ki je prvi 
predpogoj, da bo naša nova socialistična 
industrija delala za splošno korist delov
nega ljudstva. V industrijsko stroko so se 
do sedaj vključevali samo moški in čudno 
se nam je zdelo slišati, da je ženska v po
klicu, ki so ga poprej opravljali samo 
moški.

Na zadnji predavateljski konferenci v 
elektrarni Rajhenburg, so tovariši poudar
jali, da bomo morali v tem letu spreje
mati v industrijo tudi ženske kot fino- 
mehanikarke. stiskalke in v ostala lažja 
dela. Poudarili so, da so se ženske v Ma
riboru zelo dobro izkazale.

V preteklem tednu so se v krškem okra
ju vršile sektorske konference z učenci v 
gospodarstvu raznih strok in to v Sevnici, 
Brežicah in v Krškem. Učenci so se kon
ference udeležili približno 90 odstotno. Ži
vahna diskusija je pokazala, da bi bilo 
potrebno sklica ti konferenco še poprej e. 
Tovarišica iz Rajhenburga se je tožila, da 
se že uči dve leti. 16 mesecev je bila pri 
mojstru, ki jo sploh ni prijavil niti ni 
sklenil učne pogodbe. Pred 5 meseci je pa 

■ njo sklenil učno pogodbo ter ji ni priznal 
16 mesecev, katere se je prej učila. Sedaj 
dela v akordu in ves dan leta okrog po 
trgovinah in podobno, da je v delavnici 
samo nekaj ur. Poudarjamo, da je vajen
cem delo v normi oziroma akordu pre
povedano. Učenec iz Kostanjevice se uči 
že od oktobra 1948 leta in še nima skle
njene učne pogodbe. Personalni referent 
OMA Krško ima vajence že od aprila 1948 
in dosedaj še ni registriral učne pogodbe. 
Prav tako so kmetijska zadruga Raka, Bi
zeljsko in Zupelevec imele vajence, ki niso 
ob pravem času registrirali učnih pogodb 
ter še več podobnih primerov. Tako delo 
delodajalcev onemogoča in zavira pravilno 
poslovanje OILO — poverjeništva za delo.

Nad takimi delodajalci bomo uvedli 
najstrožjo kontrolo in bodo za svoje brez
vestno delo odgovarjali.

Uradni list FLRJ štev. 86/48 je prinesel 
uredbo o plačah naših učencev. Mnogi de
lodajalci vedo, da je Uredba izšla in le 
nekaj izjemnih primerov imamo, da dr
žavna podjetja pravilno plačujejo, deloda
jalci privatnega sektorja se pa te Uredbe 
izogibljejo. Ravno tako se nekateri delo
dajalci skupno z vajenci izogibljejo ob
iskovanja strokovnih tečajev za učence v 
gospodarstvu, ker niso seznanjeni z zako
nom o učencih v gospodarstvu, ki pravi 
— da sme opravljati teoretični in praktični 
del izpita le učenec, kateri ima dovršene 
3 razrede sole za učence v gospodarstvu 
To velja za učence, ki jim stroka predvi
deva triletno učno dobo. Z dvoletno učno 
dobo pa mora imeti učenec dovršena dva 
razreda sole za učence v gospodarstvu.

Poverjeništvo za delo v Krškem opo- 
zarja vse delodajalce, kateri imajo vajen
ce, da se točno seznanijo s pravilnikom 
učencev v gospodarstvu ter jim naj bo 
gornje v opozorilo in pouk, ker v nasprot
nem primeru se bodo tovariši, ki tako 
grobo kršijo zakon o učencih v gospodar
stvu, kaznovali.

našo industrijo
Vse kmetijske zadruge kupujejo po ve

zani in prosti ceni vinski kamen od kme
tovalcev in vinogradnikov že dalj časa 
toda uspeh še ni zadovoljiv, da bi zadoščal 
potrebam naše kmečke in tekstilne indu
strije. Z ozirom na važnost te surovine za 
našo industrijo je naloga vseh organizacij 
kakor tudi vseh kmetovalcev, da se čim 
več vinskega kamna zbere za našo indu
strijo.

Poleg vinskega kamna služijo naši indu
striji kot važna surovina posušene vinske 
droži.

Kako lahko dobimo najboljše žganje 
iz droži?

Pri pretakanju vina, ki se vrši trikrat 
letno, ostane na dnu soda motna stvar, 
katero imenujemo drože. Iz teh drož ku
hamo žganje. Če hočemo dobiti prvoraz
redno žganje, moramo iz droži odstraniti 
gosto zmes, ki ovira pri kuhanju žganja 
in sicer iz tega razloga, ker ta zmes vse
buje kalijev bitartarat, ki slabi žganje po 
gradaciji in razen tega pade ta zmes na 
dno kotla, kjer se prismodi, tako da dobi 
žganje duh po zažgani gosti zmesi.

Ker gosta zmes pade na dno kotla, kjer 
je vročina večja, se osuši in privlači vla
go iz žganja. Zaradi tega dobimo manjšo 
količino žganja in je zato potrebno, da to 
zmes odstranimo in sicer na sledeči način:

Kadar istočimo vino iz soda, denemo to 
zmes, katera ostane na dnu soda, v vre
čo, dobro zavežemo, damo v leseno korito 
m na vreče položimo kamen od ca 50 kg 
težine. Ta kamen pustimo na vreči 10 do

12 ur t. j. tako dolgo, da izteče tekočina, 
gosta zmes pa ostane v vreči. Iz tekočine 
kuhamo žganje, zmes pa vzamemo iz vre
če in jo damo sušit. Sušenje se vrši na- 
dva načina:

1. Te pogače lahko sušimo v sušilnici, 
katera se kuri z drvmi ali premogom.

2. Lahko pa sušimo na primitivni način 
in sicer v krušni peči. Kadar vzamemo 
■kruh iz peči in je peč vroča še okrog 
200 stopinj C, damo te pogače v peč, kjer 
ostanejo toliko časa, dokler se peč popol
noma ne ohladi.

Te suhe drože vsebujejo 22 do 28% vin
ske kisline, katera je zelo važna za našo 
industrijo in jo zato lahko prodate tvor- 
nici vinske kisline.

Vsak kmet in vinogradnik ima dvojno 
korist in to: dobi boljše žganje po grada
ciji in brez duha, pa tudi več po količini, 
.razen tega pa gosto zmes, katero lahko 
vnovči t. j. da jo posuši po gornjih navo
dilih in proda kmetijski zadrugi.

Pionirji krškega okraja
tekmujejo za IV. kongres LMS

Na sestanku smo se zmenili, da bomo 
tudi mi tekmovali za IV. kongres LMS. 
Takoj smo pristopili k tekmovanju. Vsaka 
četa je sprejela svoje obveznosti in na
povedala tekmovanje drugim četam!« — 
je napisal pionir Zupančič Stanko iz pio
nirskega odreda »Slava Klavora« v Sev
nici v svojem članku na šolskem stenčasu. 
To pa ne piše samo v Sevnici v odredu 
»Slave Klavore«, temveč piše v vseh od
redih v Sevnici.

V odloku CK LMS je bil pred nedavnim 
ie tretjič pohvaljen pionirski odred na 
Bučki. Tudi okrajni komitet LMS mu je 
izrekal pohvalo. Zakaj je ta odred zaslužil 
take pohvale?

Tekmujejo, za IV. kongres tekmujejo! 
In so napravili: Zasadili so 19 sadik sad
nega drevja na šolskem vrtu. Stalno obde
lujejo svoj pionirski vrtiček. Imajo vrtnar
ski krožek, v katerem se pogovorijo o go
jenju povrtnin itd. Poleg tega imajo še 
vrsto krožkov, v katere so vključeni sko- 
ro vsi pionirji. Tako postavim v šahovske
ga. recitacijskega, modelarskega itd.

Tudi na kultumo-prosvetnem delu jih 
najdemo resne in zaskrbljene. Sicer pa, 
saj jc jasno, najprej so se pripravljali za 
Prešernovo proslavo, takoj za njo pa je 
prišla proslava »Mednarodnega praznika 
žena«. Sedaj pa se pripravljajo na igro, 
ki jo bodo priredili na predvečer IV. kon
gresa. Takrat bo po bučkljanskih hribih 
zažarelo — kresove bodo zakurili. Našemu 
planu pa pomagajo tako, da zbirajo od
padke železa, stekla in -kosti. Sedaj pa so 
uvedli še redne jutranje zbore: to se pra
vi. pred poukom se zbero. pregledajo si 
naloge, izprašajo in se pogovorijo o teko
čih nalogah. Kar pa jim ostane časa, po
slušajo radijsko oddajo. Tako pionirji na 
Bučki!

Kaj pa drugod?
Tako delajo, kot ti! V Kostanjevici, v 

odredu »Antona Kambiča«, so dvignili 
učni uspeh iz 70% na 84%. O svojem uč- 
eem uspehu vodijo grafikone, kjer sproti 
vidijo, kako stoje pri učenju. Učne krožke 
obiskuje 74% vseh učencev. Obisk šole je 
94%. Svojo knjižnico so obogatili za 26 
novih knjig in jih imajo sedaj v knjižnici 
94. Tudi študirajo: v višjih razredih Ilji- 
novc- knjigo »Priroda in ljudje«, v nižjih 
pa Žitkovo »Kai sem videl«. Vestno ure

jujejo pionirsko njivo in ko bodo dobili 
krompirja, fižola in koruze, bodo uredili 
na svoji njivi poizkusno gredico, kjer bodo 
predvsem dobili delo mladi naravoslovci.

Pionirji v Artičah pa ne skrbijo samo 
za dobro učenje v šoli, temveč pomagajo 
tudi pri gradnji zadružnega doma. V letoš
njem letu so že delali 45 ur pri gradnji. 
Za kongres LMS pa bodo začeli delati na 
pionirski ekonomiji. Redili bodo kunce in 
kokoši. Pripravljajo pa se na prireditev, 
na kateri bodo nastopili z igrico »Tinče 
in Binče«.

Vsi pionirski odredi krškega okraja po
svečajo največ pozornosti učenju. V ta na
men imajo povsod učne krožke, grafikone 
o uspehu in obisku šole. Slabši učenci se 
zatečejo z vprašanji k boljšim, ki jim ra- 
devolje pomagajo. Poleg tega pa bodo vsi 
pionirji krškega okraja izvedli pomladan
ski kros. Ravno tako pa bodo prirejali pri
reditve ob času kongresa LMS. Pionirji v 
odredu »Janeza Vipotnika« na Studencu 
se v ta namen že pripravljajo z igrico 
»Naš svet bomo mi gradili«.

Učenka II. razreda gimnazije v Sevnici, 
pionirka Smilja, pa je obljubila, da bo 
naučila sevniške pionirje igrico »O planu«. 
Pa so kar začeli. Vsak dan se zbero kar 
na šolskem hodniku (tam, pravijo, jih nih
če ne moti). Kadar pa je posebno lep dan, 
takrat odidejo na bližnji hrib in vadijo. 
No, in uspeh je ta — da igrico že znajo!

Pionirski odred »Druga Dražgoše« pa se 
že sedaj pripravlja na -borbo s kolorad
skim hroščem. V ta namen so že ustanovili 
brigado, ki pa bo nabirala tudi zdravilna 
zelišča. Ker pa je ta partizanski kraj ob
čutil vse muke okupatorskega divjanja, so 
pionirji sklenili, da bo vsak pionir nare
dil 10 delovnih ur partizanskim vdovam.

Za IV. kongres LMS tekmuje tudi mala 
pionirka I. razreda Marija iz Sevnice. Nje
na desetarka Darja je napisala na stenčas 
tole:

»Gizela je najmlajša pionirka. Otročja 
je. Med poukom se igra. Marija pa jo je 
naučila brati, da bo napredovala. Tudi 
ona bo še pridna Titova pionirka.«

Tako se pripravljajo pionirji krškega 
okraja na IV. kongres LMS, ki bo dal no- 
've smernice tudi-njihovemu delu. Zato bo
do prišli na kongres z najboljšimi rezul
tati učenja in dela. To mora biti njihovo 
darilo kongresu.

Skrb in dvig strokovnega delavskega
kadra

Slaba evidenca vzrok slabi in neredni dobavi blaga
Pogosto si nismo na jasnem, kje tiči 

vzrok slabe, neredne dobave blaga in naj
večkrat si ta vzrok napačno tolmačimo. 
Sele ko pogledamo globlje v strukturo 
blagovnega prometa in strukture izdelave 
distribucijskih planov, naletimo na pravi 
vzrok in to je slaba evidenca. Slednja je 
ponekod nerealna in polna nepravilnosti, 
ki nam delajo takšne potežkoče v naši di
stribuciji blaga, kakor tudi pri planiranju 
blagovnega prometa, da si jih človek ne 
more zamisliti, dokler se o važnosti evi
dence ne prepriča. Važnost evidence pri
de še posebno do izraza v naši državi in 
zaradi te važnosti moramo imeti pred oč
mi dejstvo, da nam slaba evidenca ne pri
kaže pravilen obraz gospodarskih uspehov 
našega delovnega ljudstva, ki dnevno 
premaguje največje ovire samo, da bi za
ključili našo prvo Titovo petletko ob do
ločenem času ali še prej in s tem dokazali 
našim klevetnikom, da je linija naše Par
tije pravilna :in dti plan ni nedosegljiv, 
ampak da'ga je mogoče tudi prekoračiti.

Ce bi tukaj začel naštevati vse organe 
katerim evidenca služi za izdelavo raznih 
planov, bi skoraj ne imel prostora- in bi 
nekatere poslovodje, ki so si sovražniki 
z evidenco, zazeblo pri srcu ob misli, ko
liko škode so napravili tem organom. Po- 
udariti je^ treba, da je evidenca zrcalo 
našim vloženim naporom v izgradnji so
cializma, da je ona poročevalec, ki pri
kaže vsemu svetu naše dosežene uspehe 
da je ona orientacijski okvir ali boljše re
čeno analiza preteklega dela in napotilo 
za bodoče delo. Evidenca je zaradi sled
njega zelo važen faktor v državi, ki gradi 
socializem in tega se morajo zavedati vsi 
odgovorni uslužbenci.

Oglejmo si evidenco na okrajni odkupni 
upravi ali v raznih KZ in opazili -bomo 
ponekod takšne nepravilnosti, da ne sme
mo mimo njih. Na okrajni upravi za od
kup nam evidenca še sedaj ne more po
kazati, koliko vina je kdo oddal in kdo 
še ni zadostil obvezni oddaji. Prav tako 
je z evidenco odkupljenih prašičkov, Id 
nam ne pove, koliko je prašičkov odkup
ljenih, še manj kam so odpremljeni, kljub 
temu, da nam tov. Merslavič in tov. Me- 
teljko to lahko iz glave poveta. Slaba evi
denca je tudi n. pr. pri KZ Rajhenburg 
kjer prikazuje desetdnevno poročilo o pro
danem industrijskem blagu ZAD-3 za 30 
tisoč din manj zaloge kot jo je stvarno na 
zalogi. KZ Raka ni poslala že skoraj dva 
meseca nobenega poročila o odkupljenih 
jajcih m jih uma na zalogi 2.500 kom. Prav 
tako pošilja neredno ostala poročila, s 
čemer škoduje skupnosti na svojevrsten 
način. Na okraju odsek za preskrbo sc 
vprašuje, kje bi dobili krompir za DUR-je. 
Jasno je, da ne v KZ Raka, katere eviden
ca ne izkazuje nobenega krompirja, a ga 
ima stvarno na zalogi 1000 kg prav take 
ostale pridelke. Nič boljša ni evidenca v 
KZ Doljna Pirošica. KZ Raztes in več dru
gih KZ.

Ko tako pogledamo le nekaj manjših 
primerov naše evidence na okrajni odkup
il in v osnovnih odkupnih podjet
jih vidimo kakšna poročila, pošiljajo in 
kako brez skrbi se lahko na njih zanese- 
™0.;.To ne vel-la seveda za vsa podjetja, 
kajti imamo tudi podjetja z dobro eviden- 
co, kakor so to na primer KZ Brežice-oko- 
lica, KZ Kostanjevica in več drugih. Sled
nje kmetijske zadruge naj bodo ostalim v 
zgled.

Še en knjižničarski tečaj
Poverjeništvo za Ljudsko prosveto jc 

priredilo okrajni tridnevni knjižničarski 
tečaj v Sevnici. Tečaja se je udeležilo 17 
tečajnikov in tečajnic, kar je razmeroma 
s številom ljudskih in sindikalnih knjižnic 
zelo malo. Iz tega lahko sklepamo, da se 
se vedno ne zavedajo vsi knjižničarji, ka
ko^ nujno je potrebno, da se seznanijo z 
načinom in pomenom izposojanja in biiža- 
nju knjige vsakemu človeku.
,.,Tečal je. bil kratek, vendar so se nu

dil^ tečajnikom razna predavanja, iz ka
terih so mnogo pridobili, tako na ideo
loškem, tako na političnem polju.

Profesor tov. Jesenovec iz Brežic je pre
daval o slovenski literaturi, tov. Zupančič, 
referent za ljudsko prosveto, je predaval o 
razvoju človeške družbe, o NOB in izgra
ditvi socializma pri nas. Tov. Bopča Leo- 
pold, učitelj iz Sevnice pa je predaval o 
praktičnem delu v knjižnici. Tečajniki so 
pokazali mnogo zanimanja, ker so tudi 
uspešno napisali naloge: »Kateri propa
gandni prijemi bi bili za mojo knjižnico 
najuspešnejši in zakaj- .

Najmlajša tečajnica je bila 12!etna Fani 
Dragic, učenka iz Vel. doline, katera sa
mostojno vodi pionirsko knjižnico.

Mnoge ljudske knjižnice, ki imaio do
bro knjižničarje, kakor Artiče. Globoko, 
Dobova. Zdole. Kapele. Kostanjevica. Vel. 
dolina, ki sc aktivni in ki točno pošiljajo 
mesečna poročila, so dobili nagrado po 
10 do 20 knjig. Želeti je, da bi še ostali 
knjižničarji temeljito pristopili k delu ter 
■svoje knjižnice dvignili v vrste gornjih 
kniižnic ter točno pošiljali poročila, da 
bodo tudi oni lahko med nagrajenimi.

Prilagamo eno izmed napisanih nalog:
Kateri propagandni prijemi bi bali za 

mojo knjižnico najboljši in zakaj?

Za mojo knjižnico na vasi bj bil naj
boljši propagandni uspeh z vlaganjem 
listkov v knjige. Na listek bi napisala im* 
pisatelja in naslov knjige ter kratko vse
bino knjige. Vem, da bi čitalec drugič ke 
bi prišel vrnit knjigo, vprašal za dotično. 
za katero je našel v prejšnji knjigi pro
pagandni listek. V tej knjigi bi pa zppei 
našel podoben listek, ki bi opisoval oziro
ma propagiral za čisto drugo knjigo.

Jaz mislim, da bi s to propagando imel 
knjižničar mnogo uspeha.

Drugi način propagande, kateri bi pri 
nas tudi dobro uspel, bi bilo izložbeno 
okno, ki se da silno lepo okrasiti. V 
izložbo bi prišle knjige, lepe parole, slika. 
od katerega izmed pisateljev in lep šopek 
rož. Ob nedeljah, ko se posebno na vasi 
zbere mnogo ljudi, bi taka izložba priva
bila mnogo ljudi. Te vrste propagande bi 
pritegnile marsikaterega čitalca več v na
šo knjižnico.

Za okrajno knjižnico: 
Zorko Anka

Naročnikom
Vnaprej bomo pošiljali 
list naročnikom samo 
tako dolgo,dokler 
imajo plačano naroč
nino. Zato pričakuje
mo, da nam vsak 
plača zaostanek in 
vsaj za tri mesece 
naprej.

Letna naročnina znaša 60 din, polletna 30, 
trimesečna pa 15 din
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i—Fizkuliura in šport—,
Pomladanski kros

Okrajni telovadni odbor Krško poziva vse 
organizacije k skupnemu izvajanju pomla
danskega krosa, kateri bo po vsem okraju 
10. aprila 1949.

Do časa tekmovanj pa se je treba vztraj
no pripraviti. Vsa športno telovadba dru
štva, predvojaški centri, aktivi L MS in sin
dikalne podružnice z drugimi organizacijami 
naj bi si poiskali že sedaj skupne terene in 
pričeli s tekmovanjem za spomladanski 
kros.

Spomladanski kros naj bo mobilizacija 
novih tisočev naše mladine in delovnega 
ljudstva za fizkuiturno delo. Ker pa je fiz- 
kuilturno življenje v naših množičnih organi
zacijah, po tovarnah, šolah, ustanovah itd. 
več ali manj zamrlo, mora biti prav spomla
danski kros prelomljenec, zmotno pomagati 
pri oživljanju fiziku! turne delavnosti po mno
žičnih organizacijah in s tem krepiti fiz
kuiturno organizacijo. Zato mora biti kros v 
Krškem okraju številčno večji kot v mi
nulih letih, tako da bomo zadano številko 
5000 tekmovalcev prekoračili. Ta številka iz
gloda v prvo nekam velika, moramo pa se 
zavedati, da bodo v letošnjem krosu vklju
čeni tudi pionirji, tako, da ta številka z 
dobrimi pripravami ne bo nedosegljiva. Bor
ba za množičnost na našem krosu mora biti 
ena osnovnih nalog pri izvedbi letošnjih 
pomladanskih krosov.

Občni zbor
TD Krško

V petek 25. marca je bil v telovadnem 
domu občni zbor telovadnega društva Kr
tico, ki ga je otvoril Istenič Alfonz. Iz re
ferata katerega je imela sekretarka Rupr.et 
Betka in iz poročil odbora je razv.dna 
precejšnja delavnost odbora in težkoče, ka
tere je imel odbor v preteklem letu.

Predvsem je nerazumevanje mladine za 
telesno vzgojno delo v Krškem, saj se je 
Videlo na samem občnem zboru, da se mla
dina v glavnem istega ni .udeležila, nu:več 
smo tu videli starejše fizkvltumike, ki se

Prvi v okraju so izvedli 
pomladanski kros

Pionirski odred »Borisa Kidriča« iz Vel. 
Doline si je med drugimi obvezami za IV. 
kongres LMS zadal tudi nalogo, da bo pri
hod pomladi proslavil na ta način, da bodo 
izvedli »tek čez drn in strn«. In res. Glej 
pionirje 21. marca —■ čeprav je bilo vreme 
slabo in je bilo mrzlo — so se pionirji brez 
strahu in s smehljajem na obrazu zbrali 
pred šolo in odšli v bližnjo okolico, kjer je 
bil že prej teren pripravljen. Teklo je 320 
pionirjev v štirih skupinah. Zmagali so 
po precej trdi borbi sledeči pionirji in 
pionirke: Munič Ivan, Bukovinski Janez, 
Franko Vida in Franko Ivanka. Te zmago
valce je odred nagradil z lepimi knjižnimi 
nagradami. Vsi pionirji so se z nasmehom 
na obrazu vračali na svoje domove, ker so 
•bili srečni, da so izvedli zopet eno nalogo, 
ki so si jo zadali v tekmovanju za IV. kon
gres LMS, katerega hočejo tudi oni priča
kati z naj lepšimi rezultati.

borijo za obstoj tako potrebne telesno vz
gojne organizacije.

Premalo se zaveda naša mladina naloge, 
katero je dal maršal Tito na kongresu 
SKOJ-a in LMS, ko je dejal, tretja važna 
naloga, ki stoji pred vami, je fizična pred- 
vejaška vzgoja mladine. Telesna vzgoja v 
naši zemlji mora dobiti splošni množični ka
rakter, to je zelo važno za našo mladino, 
ki potrebuie za obdel Jvan.e raznih težkih 
delavnih nalog tudi odgovarjajočo fizično 
moč in odpornost.

Že iz teh besed govora maršala Tita je 
razvidno kakšen pomen je telesno vzgojna 
organizacija. Zato je nujno potrebno, da 
se tudi Krška mladina vključi in že vklju
čena dela z večjo kvaliteto dela na vzgoj 
nem polju.

V novi odbor so bili izvoljeni v glav
nem tovariši, ki nosijo največ nalog v 
društvu, ki so v dosedanjem delu doka
zali da so upravičeni v zaunanje članov dru
štva. V tem letu bodo dosegli še več uspe
hov, tako, da bo prihodnji občni zbor ak
tivnejši in številnejši po udeležbi.

Igralci hockeyske ekipe Razlag Brežice, ki so za
sedli 5. mesto na tekmovanju za prvenstvo LRS 

v Jesenicah

O delu zobne ambulante 
v Brežicah

Ob koncu leta 1948 so podjetja republi
škega in pa lokalnega značaja naše' indu
strije v tem listu položile nekak obračun 
o storjenem delu. Potrebno tudi je, da se 
omeni v okviru teh podjetij o uspehih istih, 
uspeh zdravstvenih — zobozdravstvenih 
ustanov, katere s svojim delom izvršujejo 
eno zelo važnih nalog, t. j. ohranitev zdrav
ja našim delavcem-udarnikom, uslužben
cem itd.

Kot eno od takih ustanov je vsekakor 
omeniti Okrajno javno zobno ambulanto v 
Brežicah, skozi katero delo se vleče od 
same ustanovitve (1. marca 1948) nepresta
ni dvig te ustanove, in to ne samo v po
gledu denarnega prihoda, temveč tudi v 
izboljšanju — izpopolnitvi opreme ambu
lante z raznim instrumentarij em.

Za preureditev in opremo ambulante, 
kateri prostori se nahajajo v stavbi zdrav
stvenega doma v Brežicah, je investiral 
OLO 105.548 din.

Ekipa zobozdravstvenih delavcev gesto- 
ječa se iz dveh dentistov, zobne pomočnice 
in administratorke, je v 10 mesecih opra

vila precejšnje delo, katerega bilanca ob 
zaključku leta 1948 izkazuje:

1440 sprejetih novih pacientov,
6740 obiskov,
1884 narejenih plomb,
727 ekstrakcij,
54 čiščenj zobnega kamna,
545 zdravljenj gangrene in pulpitisa.
57 zdravljenj gingi vi tisa.
Od protetičnih del je napravljeno:
56 protez,
13 mostičkov,
82 vstavljenih kron.
Šolskih otrok je bilo pregledanih 950 

in to osnovna šola v Brežicah, državna 
gimnazija, 162 otrok osnovne šole v Piše- 
cah.

Zobna ambulanta je delala tudi na tere
nu, in to 15krat na Bizeljskem in dvakrat 
v Pišecah. Na terenu je bilo sprejetih 400 
pacientov, napravljenih 120 plomb, 90 eks
trakcij, 4 proteze, 8 kron ter čiščenje zob
nega kamna in zdravljenje gingivitisa.

Dohodki od 1. marca 1948 do 22. decem
bra znašajo 265.481 din.

Izdatki od 1. marca 1948 do 22. decembra 
1948 znašajo 265.935 din.

Vsekakor je takšen napredek pripisati 
delovnemu kolektivu kateri je v veliki 
meri doprinesel k uspehu s svojim požr
tvovalnim in nesebičnim delom.

Še nekaj o kmetijskem zadružništvu
Po decentralizaciji bivših Naproz v Kr

škem, Brežicah, Sevnici, Rajhenburgu in 
Kostanjevici so se ustanovile tekom leta 
1947. kmetijske zadruge na območju celega 
okraja v pretežni večini na sedežih KLO. 
.Njih naloga je, da na čim boljši način 
oskrbujejo svoje člane z vsemi potrebnimi 
potrošniškimi predmeti, da v svojem oko
lišu kupujejo vse kmetijske pridelke in iz
delke v skladu s postavljenim planom radi 
dobre oskrbe mest in drugih industrijskih 
središč in sklepajo v ta namen pogodbe, 
da pospešujejo in razvijajo vse panoge 
kmetijskega gospodarstva na svojem pod
ročju. Da uvajajo za povečanje kmetijske 
proizvodnje in s tem za zagotovitev rasto
čega blagostanja svojih članov naprednej
še tehnične in agronomske metode v kme
tijstvu.

Do sedaj je ustanovljenih 51 kmetijskih 
zadrug, ki delujejo v vseh smereh kmetij
skega gospodarstva, socializacije na vasi 
in kulturnega življenja na vasi. Od teh 
ima 10 kmetijskih zadrug lastne ekono
mije, ki se bavijo z vrtnarstvom, živino
rejo, svinj er ej o, poljedelstvom, sadjar
stvom in vinogradništvom. Zadružna eko
nomija v Rajhenburgu je uredila sadno 
drevesnico s 1500 sadikami, tako da bo v 
doglednem času lahko krila potrebe sad
nih drevesc svojim članom.

Kmetijska zadruga je žarišče življenja 
na vasi, zato se pri vsaki poleg ostalih od
sekov ustanavljajo hranilno kreditni od
seki, ki so do sedaj sprejeli od kmetoval
cev vlog za 211.589 din, tu prednjači KZ 
Leskovec. Hranilno kreditni odseki bodo 
še tekom tega meseca pričeli izplačevati 
stare hranilne vloge do 5000 din in sicer 
vsaka KZ onim vlagateljem, ki bivajo na 
območju dotične zadruge. Z izvolitvijo no
vih upravnih odborov kmetijskih zadrug 
se je delo v zadrugah poživelo in razgi
balo. Precej samoiniciativen in agilen je 
n. pr. upravni odbor KZ Podsreda, ki je 
ustanovil odsek za lončarsko obrt, kjer 
bodo v najkrajšem času izdelovali glina
sto posodo.

Obrtniški odseki kmetijskih zadrug so 
v precejšnjem razmahu, poleg že delajo

čih delavnic je n. pr. kmetijska zadruga 
ustanovila krojaško in sedlarsko delavni
co. Neumorno delo poslovanja kmetij
ske zadruge rodi vedno nove uspehe — 
sedaj ustanavlja zadružno ekonomijo.

Besedo bralcem
Že več naših naročnikov nam je sporočilo 

svoje želje in predloge, o čem in kako naj 
piše »Naše delo*. Naš list še vedno ne do
sega višine, niti vsebinske, niti oblikovne, 
kot bi jo sicer moral in ki je tudi zaželjena. 
Zato nam pišite o vseh napakah, ki jih opa
zite v listu, opozorite nas o pomanjkljivostih, 
ki jih opazite, sporočite nam svoje želje, o 
čem najbolj želite, da bi pisal naš list. Že
limo, da postane vsak naš bralec tudi naš 
dopisnik, kajti le na ta način bo, »Naše 
delo« pisalo res o ljudstvu, življenju ia 
delu naših ljudi, o naših frontnih organiza
cijah, o zadružništvu, o naši ljudski oblasti, 
skratka, o vseh težnjah naših delovnih lju
di v okraju. Dopisujte v »Naše delo«, da bo 
dana čim točnejša slika našega vsestranske
ga razvoja. Uredništvo.

Mladina!
Priliko imate, da se izučite in izpopolnite 

svoje znanje. Javite se v tečaje: za knjigo
vodje kmetijskih zadrug in kmetijsko ob
delovalnih zadrug, nadalje za lesne manipu
lante.

Interesenti se naj zglase pri OZKZ Krško, 
kadrovski odsek zaradi nadaljnjega pojas
nila.

Od številke 7 naprej bomo objavljali v 
našem listu tudi male oglase!

Objavo malih oglasov sporočite na ured
ništvo »Naše delo« najpozneje do pone
deljka dopoldne, pred izidom naslednje šte
vilke.

Cena malim oglasom bo ista kot pri drugih 
listih.

OOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOO >00000000000000000000000000000*00000000000

Opereta Mam selle Nitouche v Krškem
(Nadaljevanje in konec)

Če smo zdaj v grobem našteli posamez
ne vloge, moramo posebno poudariti sijajen 
nastop glavnega junaka operete, Denisi- 
nega oboževalca Champlatreuxa, ki nas je 
s svojim mehkim, liričnim tenorjem in s 
svojim sigurnim in elegantnim nastopom na
ravnost očaral in je postal ne samo Deni- 
sin ideal, temveč tudi ljubljenec vseh gle
dalcev. Režiser, ki ga je odkril na Vidmu, 
je imel tudi pri njem kot pri ostalih srečno 
oko. Želimo našemu režiserju, da še dalje 
odkriva take talente in jih privede na naš 
oder.

Pozabiti ne moremo tudi lepih in pristnih 
mask in srčkanega baleta v drugem de
janju — zamisel našega iznajdljivega reži
serja — in ki ga je izpeljala naša koreo
grafka in s tem poživela vse drugo dejanje. 
Tudi zaključna scena je bila jako posre
čena, saj je spravila v ritem celo vedno 
dostojanstveno in resno častito mater pred
nico.

Da dobimo celo sliko naše Marrisellc Ni
touche, moramo omeniti tudi tole:

Takoj, ko smo stopili v našo dvorano 
smo se začutili v pravem mestnem gleda
lišču. Zakaj? Zagledali smo orkester, ki je 
sedaj ograjen kot v pravem gledališču; vsak 
član orkestra je imel svojo električno luč 
z zatemnjenim senčnikom, Uglaševanje gos
li An drugih glasbil nam je takoj napravilo 
pravo gledališko razpoloženje. V stranski 
sobici smo opazili razkošen bufet in kadil
nico kot v pariškem foyer-u. Še bolj smo 
se začutili »po gledališko«, ko se je odgr
nil zastor iin smo zagledali: samostansko 
avlo z obokanim gotskim stropom. Kdo bi 
dvomil, da ni v pravem starem francoskem 
samostanu? Scenerija je bila presenetljivo 
dovršena. Brez hibe je bila tudi scenerija 
gledališke zakulisne sobe z električnimi 
stenskimi svečniki, prav tako razsvetljava 
in originalne toalete gledaliških igralk Pr
va slika gledališkega zakulisja! Tudi kulise 
mračne vojašnice z odrgnjenimi zidovi, za 
katerimi smo videli krasno zvezdnato ne
bo, so nam ustvarile realno sliko. Kulise 
so pokazale, da so jih napravili pravi moj

stri, ki so vanje vložili vso svojo ljubezen 
do umetnosti. Vse je bilo novo: kulise in 
mojstrska razsvetljava odra, ki so jo poja- 
čevali ali omiljevali dobri reflektorji, ki so 
samo enkrat odpovedali, ko so hoteli po
lagoma delati dan, prav takrat, ko sta se 
pritihotapljala čez samostansko obzidje od 
nočne ekskurzije Denise in Floridor, da 
ubežita strogemu očesu samostanske pred
nice. No, takrat je nekolikokrat zabliskalo. 
Pa kaj za-to? Zakaj bi se ne smelo blis
kati in zakaj bi grešnika v blisku ne pri
hajala domov? Sicer so bili pa ti svetlob
ni efekti samo pri premieri in to zaradi 
slabega materiala ipri reostatu. Naj bo že, 
kakor hoče. Reči pa moramo, da smo z 
opereto prav zadovoljni, da potrpežljivima 
režiserjema, umetnikoma-scenografoma, vz
trajnemu dirigentu in orkestru kakor tudi 
vsem našim odličnim igralcem in pevcem 
iskreno čestitamo.

Naš orkester so okrepili še glasbeniki iz 
Zagreba, Sevnice in Čateža ter s tem po
kazali, da so tovariši, ki razumejo delo za 
stkuonost — zato pa je tudi precej v uver
turi čelo tako sočno zapel Denisin motiv.

Če pomislimo, da so za opereto delali sa
ni-• Tu d’e. ki so ostro zaposleni v svojih 
poklicih in da so žrtvovali za to nad 6000 
udarniških nočnih ur, da so nam Floridora 
sredi dela poklicali na tečaj, odkoder smo

ga z intervencijami ministrstva komaj do
bili nazaj v Krško, da je tolikšno gledališko 
družino težko držati skupaj, smo Krčani 
lahko ponosni. Kaj bi šele lahko ustvarili, 
da se umetnosti lahko posvetimo spočiti in 
da imamo svojo pravo gledališko dvorano!

Upamo, da ta opereta ne bo ostala samo 
v Krškem, ampak, da bo imela naša gle
dališka družina priliko pokazati uspeh svo
jega dela tudi po drugih naših večjih krajih, 
da bo delovno ljudstvo tudi izven našega 
kraja imelo priliko spoznati vzgojen in zdrav 
humor te operete in se seznaniti z melodio- 
zno glasbo. Povsod jih bodo veseli, saj so 
igralski umetnosti ne zaostajajo za pariški
mi igralci — tako vsaj se je izjavila gle
dalka, ki je videla to opereto v Parizu in 
Grenoblu.

Krčani so nam združeni z Videmčani po
dali opereto, ki jo zagrebško narodno gle
dališče uprizarja vse od osvoboditve sem 
in ki je doživela v Zagrebu že 247 pred
stav, prihranili so nam, ki ljubimo gledali
ško in glasbeno umetnost, pot in vožnjo v 
Zagreb — saj smo imeli ves čas vtis, da 
smo v velikem gledališču, kjer nastopajo 
poklicni igralci.

Pričujoč članek ni kaka strokovna kriti
ka, temveč samo vtis gledalca, ki je videl 
to opereto že v velemestnih gledališčih.

Izhaja 14 dnevno. — Mesečna naročnina 5 din — Poedina številka 2.50 din. — Čekovni račun, št 605-95603-9. — Ureja uredniški odbor. 
Naslov uprave in uredništva: Okrajni odbor OF Krško, telefon 43. — Tiskala Mohorjeva tiskarna v Celju.


